



廖少珍

LIU SIU JANE

廖少珍，1952年生於澳門，1976年於中文大學藝術系畢業。1979年獲香港柏立基信託基金研究生獎學金，前赴英國倫敦聖馬田藝術學院進修油畫及版畫高級文憑，其後於美國芝加哥伊利諾大學鑽研石版畫並取得藝術碩士。廖少珍曾獲市政局藝術獎(版畫)(1985)、魯迅版畫獎(1999)等。2000年更獲香港藝術發展局頒發藝術發展獎。

她鍾情於石版畫創作，並把中國水墨畫的特色融合於石版畫的製作當中，成功地以石版畫的技巧製作出一系列富中國藝術精神和面貌的作品。

Born in Macau in 1952, Jane Liu obtained a B.A. (Hons.) degree in Fine Arts from the Chinese University of Hong Kong in 1976. In 1979, she earned the Sir Robert Black Trust Fund Postgraduate Scholarship to study painting and printmaking at St. Martin's School of Art, London, and went on to study at the University of Illinois in Chicago, obtaining her Master of Fine Arts in Printmaking. Liu received the Urban Council Fine Arts Award – Printmaking (1985) and the Lu Xun Prints Prize (1999), etc. She was also awarded the Hong Kong Arts Development Council Award for Arts Development in 2000.

Liu specialises in lithography, and her artworks demonstrate touches inspired by the traditional brushwork of ink wash painting, successfully incorporating Chinese art spirit into her works.